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Emne: Anmodning om foretræde for Transportudvalget 
 
  
Søby Havn vil gerne anmode om foretræde for Transportudvalget. 
 
Udvidelsen af Søby Havn skal sikre havnens produktionsvirksomheder udviklingsmuligheder.  
Vi har pt. 116 mio. kr. : 75 mio. kr. fra staten og 44 mio. kr. fra Ærø Kommune. 
Men vi mangler desværre fortsat 30 mio. kr..  
 
Det skyldes to forhold: 
 
- Vi måtte vente 2,5 år på at få lov til at igangsætte arbejdet. Vi fik i 2019 bevilliget pengene fra staten, men 
fik først den statslige tilladelse (kontrakt) i august 2021. I denne ventetid var priserne steget.  

- Inflationen i 2022. Priserne har nu stabiliseret sig, men er desværre ikke faldet tilbage.  

 Vi har siden januar 2023 arbejdet på skaffe disse penge.  
 
Tiden går og behovet øges dag for dag. De private virksomheder på havnen mangler i højere og højere grad 
plads – de efterspørger at havnens blå infrastruktur forbedres.  
 
Lige nu står sagen i stampe.  Alle – inklusiv Ærø Kommune – har brug for en afklaring.  
Må vi opgive planerne om at kunne udvikle Søby Havn og sikre de maritime virksomheders 
udviklingsmuligheder, eller er der politisk opbakning til at sikre en statslig ekstrabevilling..? 

Vedlagt er et statuspapir. 
 
På forhånd tak.  
 
Mange hilsner 
  
Rico Boye Jensen 
Projektleder Søby Havn 
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